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Het eigen bedrijf vraagt de nodige tijd. Alle gewassen moeten de grond in, experimenteren met niet-kerende 
grondbewerking op zware klei, waarbij geklepeld roggegewas in de grond moet worden gewerkt, droogte 
die om beregening vraagt en de afzet van de laatste producten van het vorige seizoen. Dan lukt het ’s avonds 
niet meer zo erg om de teksten te schrijven. En ik weet niet of jullie dat ook zo ervaren, maar een maand is 
dan zo weer voorbij. 

Ondertussen staat de wereld in brand. Behalve dat de oorlog in Oekraïne dichterbij is dan voorstelbaar, zijn 
de gruwelijkheden onvoorstelbaar. En het heeft direct en indirect ook invloed op de positie van de 
biologische landbouw. De roep om een duurzamer landbouwsysteem wordt inmiddels te vaak 
overschreeuwd door de roep om meer productie en om het Farm to Fork beleid van de EU in de ijskast te 
zetten. Want honger dreigt elders in de wereld, zo is het argument.  Maar zonder dat probleem te willen 
onderschatten, moet het streven gericht zijn op een duurzame eigen productie van voedsel en zo min 
mogelijk afhankelijkheid van voedselproductie – of dat nu uit Oekraine, Rusland, de EU of de VS is. En 
daar blijft naar mijn mening biologische landbouw een deel van de oplossing. 

Biologische landbouw is ook een deel van de oplossing voor de stikstofproblematiek, ben ik van mening.  
Maar eenvoudig is dat niet als de reductiedoelen rond Natura 2000 gebieden zo ingrijpend zijn. Dit gaat 
heel veel maatwerk vragen. Spannend blijft of Bio-NH daar een zinvolle rol in kan spelen in het krachtenspel 
dat ongetwijfeld losbarst. We zitten in ieder geval aan de stikstoftafel van de provincie.  

En ondertussen moet deze nieuwsbrief gemaakt worden. Ik was benieuwd of het zou lukken: onder het 
aanfrezen van de aardappelruggen teksten voor een nieuwsbrief schrijven. Immers stuurde de trekker zelf 
op gps. En het perceel is 900 m lang. Genoeg tijd om te schrijven. Het idee was goed, lezen gaat ook prima, 
maar een tekst op een tablet schrijven viel toch wat tegen. Er zijn toch nog genoeg dingen die ook aandacht 
vragen. Maar misschien baart oefening kunst. Want het plan was om deze nieuwsbrief al eerder te 
verzenden. Er valt namelijk wel het een en ander te melden.  Bio-NH is één van de winnaars van de challenge 
van Voedsel Verbindt; we hebben de ALV achter de rug met een inspirerende de dag met de Michael Wilde 
van Bionext; we hebben een ontmoeting gehad op de Lepelaar met de gedeputeerde Ilse Zaal, wat weer leidt 
tot een bijeenkomst met een groep omschakelende akkerbouwers in de Wieringermeer. En met de uitvoering 
van de gewonnen challenge staat weer genoeg op de stapel voor Bio-NH. En daar hebben we ook hulp bij 
nodig van jullie, de leden.    

Jan Knook, voorzitter 

. 



 
Bio-NH wint challenge Voedsel Verbindt: doe mee! 

 
 

We zijn in de prijzen gevallen: € 15.000 euro om lokale afzet van bio-producten te bevorderen. 
Wie helpt met de uitvoering?  

Kom 13 juli naar het Bio-café om de ideeën te bespreken! 
 
Misschien heb je het al ergens gelezen of gehoord, maar BIO-NH is een van de drie winnaars van de 
challenge die Voedsel Verbindt dit voorjaar had uitgeschreven om de lokale afzet van agrarische producten 
te stimuleren.  
 
Voedsel Verbindt is een initiatief van de provincie Flevoland, provincie Noord-Holland, gemeente 
Zaanstad, Rabobank, gemeente Almere, gemeente Beemster-Purmerend, LTO Noord, Greenport Noord-
Holland Noord, Foodcouncil MRA, Inholland, VU Amsterdam, Amsterdam Green Campus, Meerlanden 
Holding N.V., Amsterdam Institute for Advanced Metropolitan Solutions, Hogeschool van Amsterdam, 
Aeres Hogeschool, Anmec en het Slow Food Youth Network. Samen vormen zij een platform dat zich inzet 
voor een duurzaam, regionaal en circulair voedselsysteem in deze regio. 
 
Wat is ons voorstel? 
 
Het voorstel van BIO-NH kent drie onderdelen. Allereerst willen we op onze website zichtbaar maken waar 
biologische producten lokaal verkrijgbaar zijn. Waarschijnlijk door een kaart met pijltjes en een tekstballon. 
Daarbij willen we onze website ook beter zichtbaar en toegankelijk maken voor producenten en 
consumenten. 
Voedsel Verbindt heeft een app waarop je kunt vinden waar je in jouw buurt agrarische producten kunt 
kopen. BIO-NH wil ervoor zorgen dat ook zoveel mogelijk biologische bedrijven in Noord-Holland 
vindbaar zijn op deze app als biologische bedrijven.  
 

                
              De drie prijswinnaars van de Challenge. Tweede van links naast gedeputeerde Ilse Zaal   
              staat Rene van der Aarde. Tweede van rechts is Carlo Verhart van Voedsel Verbindt.  



Nu is een website of app weinig waard als die niet in bredere kring bekend is bij consumenten. Daarom 
bestaat het derde deel van onze inschrijving uit het organiseren van een open dag bij de verkooppunten. Dit 
ondersteund met persberichten etc.. Of het deze (na)zomer lukt hangt af van de voortgang van de eerste 
twee delen. Lukt dat niet, dan wijken we uit naar volgend jaar zomer.  
 
Het plan om in te schrijven op de challenge is eind maart op de bestuursvergadering genomen en er was 
vervolgens weinig tijd om jullie te raadplegen of dit een goed idee was. De aanvraag moest binnen een paar 
dagen bij Voedsel Verbindt binnen zijn. Wat je noemt “top-down”. Op de ALV is het wel goed ontvangen, 
maar we moesten eerst nog maar even afwacht en of we in de prijzen zouden vallen. Nu de prijs binnen is 
betekent het ook dat we hiermee Bio-NH en vooral onze leden met een lokale verkoop beter op de kaart 
kunnen zetten. Maar het betekent ook dat het werk voor ons nu pas begint.  
 
Wat moet er nu gebeuren? 
 
We – dat is het bestuur – hebben het plan opgevat om een werkgroep samen te stellen die de uitvoering gaat 
organiseren en uitvoeren. Rene van der Aarde (secretaris) en Jan Knook (voorzitter) zitten erin vanuit het 
bestuur. Maar het is noodzakelijk dat dit clubje versterkt wordt met een paar enthousiaste leden.  
Niet alles hoeven we zelf te doen. De website onderhanden nemen en uitbreiden en de koppeling maken 
met de Voedsel Verbindt-app willen we door professionals laten doen. Voedsel Verbindt heeft bij monde 
van Carlo Verhart al aangegeven dat hun ICT-contact daar een rol in kan spelen. Het inventariseren van de 
adressen en teksten van de lokale biologische verkooppunten kunnen we mogelijk zelf oppakken.  
En dan is er natuurlijk het plan van de lancering. Publiciteit hiervoor krijgen is belangrijk. Alle ideeën 
daarvoor zijn welkom, maar in provinciaal verband een open dag organiseren lijkt ons een goed idee om de 
aandacht op de biologische bedrijven, de app en de website te vestigen.  
 
Op 13 juli organiseren we weer een bio-café om deze ideeën te bespreken. Carlo Verhart zal een inleiding 
houden over Voedsel Verbindt en de kansen voor Bio-NH. De uitnodiging volgt, maar zet deze datum alvast 
in je agenda!  
 
 

Ander nieuws BIO-NH 
Algemene ledenvergadering  

Na twee jaar heeft Bio-NH eindelijk weer een algemene ledenvergadering gehad. Voorafgaand aan de 
vergadering zijn we met Michael Wilde Noord-Holland-noord rond geweest en hebben we gesproken met 
een viertal omschakelende akkerbouwers in de Wieringermeer, met (kleine) verwerkers op de molen “De 
Gouden Engel” in Koedijk en met veehouders in het veenweidegebied bij Willig in Katwoude. 

Op de ALV hebben we afscheid genomen van Karlijn Kraan als bestuurslid. Karlijn heeft gedurende de 
Coronaperiode veel werk verzet om Bio-NH in de benen te houden. Maar ze gaf nu aan dat ze toe is aan 
meer tijd voor haarzelf en De Gouden Engel. We bedanken haar voor haar inzet en wensen haar succes in 
de toekomst.  

Het bestuur is ook weer versterkt. Rene van der Aarde is secretaris geworden, Jan Knook is terug in het 
bestuur en heeft de voorzittershamer ter hand genomen. Daarnaast zijn nieuwe bestuursleden Raymond Zijp, 
Paul Wagenaar en Cees Konijn. Raymond zit voor Bio-NH aan de provinciale stikstoftafel.   

Na de ALV schetste Michael Wilde, directeur van Bionext een inspirerend verhaal over de kansen voor 
biologische sector tegen de achtergrond van de Farm to Fork plannen van de EU. De focus moet daarbij 
vooral liggen bij het vergroten van de afzet van biologische producten groeit.  

 



Stikstof 
Zie bestuursinput Raymond. 

 

 


